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UKRAJINA: BBC zveřejnila krátký reportážní film z Oděsy, který ukazuje poměrně pravdivě
skutečnosti v tomto městě. Začíná záběrem na svatebčany, kterým nepřišli jejich hosté a
kamarádi, protože se bojí vycházet.

Dokumentuje svědectví nevěsty, jejíž otec byl zabit v říjnu na frontě a která říká, že nechce manžela
ztratit. Říká, že naprosto chápe kamarády, kteří se bojí vycházet.

Nádraží, supermarkety, parky nebo fotbal jsou pro tyto muže tzv. “no go” zóny, protože mobilizační
čety mají dle BBC hrůznou pověst, chytají muže kdekoli, tahají je z autobusu nebo z vlaku. V záběru z
náborového střediska je vidět jediný smutný kluk, kterému se nepodařilo utéct. Čeká ho teď cvičení v
délce 34 dnů, než bude přidělen k jednotce na frontě. Naučí se za měsíc válčit?

Muži ve výcviku mezi 40 a 50 lety – chovatel prasat, vedoucí skladu nebo stavitel – v dokumentu
přiznávali, že by tam radši nebyli. Reportáž mluvila o rozdělené společnosti, ve které je otázka
mobilizace v každé diskuzi a ženy se dělí na ty, jejichž muži už padli nebo jsou na frontě a na ty,
které své muže skrývají doma. Prakticky každý zná někoho, kdo padl, což je zvláštní, protože
Zelenský naposledy mluvil o kolika? O 30 tisících? Žijeme v demokratické společnosti a pomáháme
prý demokratickému státu a všichni ví, že jejich prezident lže. Je to normální? Ne to je panoptikum.

Po filmu jsem přemýšlel, proč mi ta reportáž přijde tak zvláštní, vždyť je to “jenom” poctivá
novinařina bez příkras. Asi právě proto. Jsme přes dva roky zavaleni proslovy politiků a tvář
Zelenského se na nás valí i ledničky. Kecy o nějaké obraně demokracie už málokdo z Evropanů i z
Ukrajinců věří, i když ti jsou pod každodenní masáží, že nepřítel jim znásilní ženy a zabije děti. Ten
nepřítel, s kterým léta obchodovali.

Starou poctivou reportážní žurnalistiku o tom, jak to je ve skutečnosti, prakticky nevidíme, slyšíme
jen fanatická hesla a řeči o tom, jak musíme posílat další a další peníze a jak oni hrdinně bojují.

Slyšíme prakticky nepřetržitě jen kolik peněz ta země potřebuje, jak a kdo je má poskytnout, slyšíme
z vládních míst nehorázné řeči o tom, jak na válce vyděláváme a jaké další zbraně musí dostat, aby
mohla dosáhnout jakéhosi abstraktního cíle, kterému už stejně ani tady a ani tam nikdo nevěří. Jsme
svědky hašteření politických loutek na PR summitech.

Pokud byste tento BBC film pustili malým dětem, první otázka by byla, proč se tedy dále válčí a proč
se nesnaží domluvit. Stejně jako by to řekli dětem, jsou nám dospělým podsouvány floskule
válečných fanatiků o tom, proč to není možné.

Ty pravdivé odpovědi ale stejně nedostaneme. A jaké to jsou? Válka je neskutečný byznys. Kolik už tu
zemi a i Západ tahle válka stála se asi nikdy pořádně nedozvíme. Vše je na dluh a na něm vydělává
spousta lidí i organizací. My si půjčujeme abychom mohli půjčit nebo darovat a dělají to tak všichni.
Ta země si půjčuje, aby vůbec mohla ještě chvíli existovat a my si půjčujeme, abychom ji udrželi
funkční. Na půjčku se kupují zbraně a dělají to jak oni, tak my. Stále dokola a výsledek je stále horší.

Včera zveřejnil britský deník The Times rozhovor s jistým Volodymyrem Pikuzem, který vede
ukrajinskou Agenturu pro obranné zakázky. A ten řekl, že Ukrajina potřebuje 800 miliard britských
liber, aby porazila Putina, a ani se u toho nezačervenal. To je podle přepočtu ca 23,4 biliónu korun
jen na zbraně..

https://cz24.news/bbc-a-800-miliard-liber/


.. vidinu takových obchodů si nenechají zničit i kdyby pro Maksyma z Oděsy měli dojít verbíři až
domů, kde se schovává..
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